
Srečujemo
jih...

Ves čas imamo nešteto opravkov,
srečujemo Ijudi, ki jih ne poznamo in
nam uslrežejo po svoji moči in - po
svoji službeni dolžnosti. Kar px)znamo
jih že, čeprav ne vemo niti njihovega
imena. Tudi oni poznajo nas in seveda
imajo o nas tudi svoja mnenja. In žal,
ta mnenja niso vedno pozitivna. Ker je
novo leto pred vrati in ni ga med nami,
ki ne bi delal sklepov, kako in v čem se
bo v naslednjih dvanajstih mesecih
poboljšal, bi morda marsikdo med vse
te dobre sklepe uvrstil tudi tistega o
večji strpnosti in potrpežljivosti do
vseh delovnih Ijudi, ki nas morajo -
hočeš nočeš - prenašati kadar smo
dobro ali slabo razpoloženi. Niti pred-
stavljati si ne moremo, koliko Ijudi si -
čeprav samo po službeni dolžnosti - za
nas v prihodnjem letu želi veliko do-
brega.

MARIJA GABERŠEK, socialna
delavka: »Pri svojem delu prav gotovo
naletim na ljudi, ki bi raje videli, če
me ne bi bilo. Predvsem so to tisti, ki
vedo, da ne delajo prav, ki jih peče
vest in jaz jih na njihove napake hote
ali nehote opozarjam. Moja pomoč
jim je odveč. V prihajajočem letu si
želim, da bi se rodilo čim manj nezaze-
lenih otrok, da bi bilo čim več urejenih
družin in čim več skrbnih mater in
staršev. Vesela bi bila tudi, da bi naši
občani spremenili svoj odnos do rej-
ništva, da bi se tiste družine, ki imajo
možnost in irnajo rade otroke, odloČile
in ponudile zavelje enemu od otrok, ki
jih matere ne morejo ali nočejo obdr-

žali pri sebi. V naši obani je za zdaj
namreč samo osem rejniških družin.
zato moramo iskati rejnice v drugih
občinah. S lem nehote marstkdaj še
bolj skrhamo že tako krhke vezi med
malerjo in otrokom. In teh krhkih vezi
naj bi bilo v prihodnjem in naslednjih
lctih kar najmanj«

PAVH BIZJAN, šofer avtobusa:
»Kaj si želim v zvezi s svojim delom v
prihodnjem leiu? Morda predvsem to.
da bi bili potniki bolj prijazni. Nisem
jaz kriv, da je gneča, še posebno zju-
traj pred začetkom službe in ob koncu
delovnega dne večine občanov. Naj-
boljša rešitev bi biia, če bi imeli ob
konicah na votjo še en avtobus. S tem
bi se ognili številnim težavam. Ob tem
pa moram reči, da so najbolj jezikavi
prav najmlajši, ki se vozijo v šolo.
Odrasli so bolj razumevajoči, čeprav
ležje stojijo. Seveda bi bi! vesel tudi
bolje urejenih cest na nekaterih odse-
kih in čim vamejše vožnje. Sicer pa
svoje delo rad opravljam. Na tej pol-
hograjski progi vozim ves čas, kersem
na tem koncu tudi doma - na Čmem
vrhu. Kadar čiovek delo s veseljem
sprejema, mu nič ni pretežko.«

RUDI /IVICNJAK, dininikar:
»Prav gotovo je moja največja želja,
da bi se urcdila naša dimnikarska služ-
ba. Ljudje zapuščajo ta pokiic in zdi se
mi, da počast izumira. Dela je veiiko,
preveč. Na dan obiščem tudi po 35 in
več strank. Ne gre vedno tako hitro,
kot bi občani radi in potem se jezijo.

Nihče ne vpraša, če nismo morda pre-
zaposlem. Pogosto delamo cele dneve,
zasluzimo pa ne veliko. Kako tudi. saj
so cene naših storitev zelo nizke in se
že precej časa niso spremenile. Delo je
težko in ludi nevarno za zdravje. Zelo
veliko dimnikarjev zboli, kar bojimo
se vsakega zdravniškega pregleda. Že-
lim si lorej tudi, da bi bilo poklicnih
obolenj čim manj. Prav bi bilo tudi, da
bi prav zaradi tega natančneje razmi-
slili o beneficirani delovni dobi. Za
zdaj dobimo na teto dva meseca več.
Nekaj je že - če prej ne zbolimo. Če bi
bilo naše delo bolj upošlevano, bolje
nagrajcvano, bi bilo tudi zanimanjaza
ta poklic več. To bi za nas pomenilo
razbremenitev, za občane pa konec
jeze in negodovanja.«

ALJETA KO§IR, vodja patronaž-
ne službe: »Želja je veliko. Govorila
bom v imenu vseh naših delavk, saj si
v zvczi z našim delom vse želimo po-
dobne stvari. Naj začnem kar od za-
četka: v prihodnje bi želele čim manj
ležav z iskanjem varstva za najmlajše,
predvsem dojenčke, za katere je v na-
ših vrtcih najmanj prostora. Lahko bi
bolje razvili družinsko varstvo, če kri-
leriji ne bi bili tako strogi - prestrogi.
Prav gotovo bi z malo truda prišli tudi
do večjega števila manjših otroških
igrišč v viških slanovanjskih soseskah,
Z malo truda in dobre volje bi lahko
veliko bolje poskrbeli tudi za starejše
občane v naši občini, predvsem tiste,
ki živijo sami in bi potrebovali sosed-
sko pomoč. Patronažne sestre ne mo-
rejo postoriti vsega same in dovolj bi
bilo, če bi tem Ijudem pripomogli pri
pravočasni priskrbi kurjave 2a zimo,
jim prinesli kaj iz trgovine in nekate-
rim tudi vsaj en topel obrok na dan.
Vse to bi lahko organizirali v krajevni
skupnosti, kjer ti ostareli občani živi-
jo. Če pa bi kdaj pa kdaj poskrbeli

tudi za kratek čas teh Ijudi, ki so pstali
brez svojcev in prijateljev, bi storili
kar največ.«

CILKA JAMNIK, poslovodkinja:
»Prijetno marsikdaj naše delo res ni.
Kadar te ali one stvari na policah ni, se
občani jezijo na nas, trgovce, čeprav
največkral nismo krivi. Ljudje vedo,
da v zadnjem času marsičesa ni dobiti
zato upam, da bodo prihodnje leto
bolj strpni in razumevajoči. V naši
trgovini na Dolenjski 103 nas pesti
tudi pomanjkanje prostora in boljši
delovni pogoji bi bili seveda d a b r o
došli. Nekoliko nas pred stabb voljo
kupcev rešuje !o, da jih je veliko zapo-
slenih v mestu \n že od tam prinesejo
večino stvari, ki jih potrebujejo. Tako
pridejo k nam po najnujnejše. Vsaj te
njihove želje bi jim rade izpolnile.«

GABRIJEL TRČEK, skoblar v
Žičnici: »Moja največja žclja je, da bi
delo v neposredni proizvodnji dobilo
večjo veljavo, da ga ne bi zavračali,
ampak bi se k njemu vračali. Vedno
manj je mladih, ki bi bili pripravljeni
delati za strojem v tovarni, še manj je
tistih, ki bi jih to veselilo. Ob tem pa je
vedno več nezaposlenih, v naši tovarni
pa manjka delavcev za ce!o izmeno.
Jaz sem v Žičnici že 22 let in če mi bo
zdravje dopuščalo, bom delal še na-
prej. Če bomo v prihodnjem letu -
tudi to je moja velika želja - uspeli
posodobiti strojni park, bo poklicnih
bolezni precej manj. Tudi mene se je
namreč lotila. Pa še eno željo imam.
Rad bi videl, da bi se položaj naše
tovarne ustalil, da ne bi tako nihal. Z
boljšim delom bomo k temu tudi mi
lahko pripomogli. Priznati je treba, da
bi marsikdo lahko delal več in bolje.
Pomogalo bi že to, da bi delal z večjim
veseljem in bi imel svoje delo rad.
Udoben stol v pisami pač ni vse«

FILMSKI KROŽEK OSNOVNE ŠOLE BIČEVJE

»Simfonija
inladosti«
K tovarišu Cirilu Murniku, mentorju

filmskega krožka osnovne šole Bičevje
smo se odpravili z. namenom, da bi kaj
več izvedeli o »simfoniji mladosti«, filmu,
ki je prejel že nekaj pomembnih priznanj
in nagrad.

»pred tremi leti«, nam je pripovedoval
Ciril Murnik, »je začel z delom naš film-
ski krožek. V njem aktivno deltije od
petnajst do dvajset učencev, med njimi
tudi listi, ki so šolanje že končali, pa Še
niso dopolnili 17 !ct in imajo izreden
Mnisel za filmsko ustvarjanje. No, takrat,
pred tremi leti, so mladinci izrazili željo,
da bi posneli film in ga na valeti predsta-
vili staršem in učiteljem.«

In ker ^e tovariš Murnik /c vrsto lct
amatcrsko ukvarja s filmom, je imel tudi
vse nujno potrebnc naprave, - kamero
seveda tudi. Film so učenci kupili iz de-
narja, ki so ga zbrati s članarino mladin-
ske organizacije. Zdenka Šadl, scenarist-
ka, Dada Pibernik in Grega Den so bili
pri pripravi filma najbolj aktivni.

»In nekega majskcga dne smo se usedli
v avto, se odpeljali proti morju in v enem
samem dnevu posneli 17-minutni film.
To je prijetna Ijubczenska zgodbica, ki so
jo naslovili »Simfonija tnladosti«, je pri-
povedoval mentor Murnik.

Film je lepa uspcl, starši in učitelji so
bili navdušeni. Ravnateljica je takrat
predlagala ustanovttev filmskega krožka.

»Simfonija mladosti« je odpotovala
potem na festival mladinskega filma v
Celje. V pionirski konkurenci je bii ta
film uvrščen med deset najboljših fitmov.
Naslednje leto ga je mentor poslal v Pito-
mačo v Podravini. Tam je film prejel
posebno nagrado. Na slovenskem festiva-
lu v Tržiču pa je bii odziv, kdo bi vedel
zakaj, slab. Komajda je bil uvrščen v
projekcijo.

Medtem ko je ta film potoval po festi-
valih, pa so mladi filmarji delali naprej.
Posneli so še štiri filme. Vse Štiri so posla-
li v Celje in v Pitomačo. Vsi so bili uvr-
ščeni med najboljše filme. Za najboljše
filme se je potegovalo 108 trakov. Le
petdeset jih je prišlo v ožji izbor. Med
njimi tudi, kot smo že povedali, vsi štirje
filmi iz osnovne šole Bičevje.

12.. 13. in 14. novembra je bi! v Beo-
gradu XX. revija pionirskih filmov Jugo-
slavije. Tja so odpotovali štirje filmi, raed
njimi tudi »Simfonija mladosti« in
»Krog«. V vsej konkurenci je »Simfonija
mladosti« dobila prvo nagrado, film
»Krog« pa tretjo v konkurenci eksperi-
mentalnih filmov. »Simfonija mladosti«
je pdeg tega dobila še posebno nagrado
Puljskega festivala.

»Scenaristka filma »Krog« je Andreja
Balon«, nam je pripovedoval tovariš
Murnik. »To je izredno nadarjenodekle.
Ko je napisala scenarij tega filma je bila
sedmošolka, sedaj je že gimnazijka. Da
je perspektivna in nadarjena, so ugotovili
ludi strokovnjaki izdrugih držav. »Krog«
bo naprimer odpotoval tudi v Švico«, je s
ponosom poudaril Ciri! Murnik, sicer
skromen menlor, ki nenehno zatrjuje, da
so vsi uspehi le plod dela mladih filmar-
jev. Že nepoznavalcu pa je jasno, da so ti
otroci morali imeti dobro roko. ki jih je
vodila in iz njih izvabila vse, kar se je

dobrega izvabiti dalo.
In kako se je v treh l«tih svojega obsto-

ja fifmski krožek opomogel, mar še ve-
dno uporablja vse rekviztte svojega men-

»Kar zadeva finančno podpoTo, nam
ravnateljica stoji zelo ob strani. Z njeno
pomočjo smo prišli do kamere, kinopro-
jektorja, do stojal, luči, nekaj opreme pa
seveda uporabljamo še moje«. je povedal
Ciril Murnik.

Filmski kroŽek je že registriran pri Fo-
to-kino zvezi Slovenije. To pa seveda ne
pomeni, da tovariš Murnik ne plačuje
vseh mogoČih stroškov iz svojega žepa.
Tudi polnih stroškov na revijo v Beograd
mu na pnmer ni nihčc povrnil. »Pa Io sc
ni najhuje«, pravi tovariš Murnik, »hujc
je, da moram za razne revije in Fcstivalc
zvedeti po stranskih kanalih, da me o njih
nihče uradno ne obvešča. To pa bo vse do
tedaj, dokler bosta Zveza kulturnih orga-
nizacij Slovenije in Foto-kino zveza Slo-
venije tako nepovezana, tako neusklaje-
na v svojih dejavnostih«.

In če se (a neusklajenost ne bo uskladi-
la, kot pravi naš sogovornik, potem se bo
zelo težko uresničila njegova že!ja, da bi
filmsko ustvarjanje nadarjenih filmarjev
iz OŠ Bičevje prodrlo na mednarodno
sccno, kar bi si, vsaj glede na že doscžene
uspehe, vsekakor zaslužilo. N. L. Č.


